
Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry Państwu. U mnie minęła godzina 16:00 mam nadzieję, że jestem słyszany. Dzień dobry. 
Chciałem przywitać na Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w dniu dzisiejszym i zanim przystąpimy do 
realizacji planu, sprawdzę sobie obecność. Czy Pan Radny Marek Gołosz jest z nami?  

Radny Marek Gołosz 

Obecny witam wszystkich serdecznie. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Witam, dzień dobry. Pani Radna Edyta Danielczyk. Czy Pani Radna Edyta Danielczyk jest z nami? 
Nie słyszę. Pani Przewodnicząca... Dzień dobry. O Pani Radna Edyta Danielczyk również z nami, 
Pani Przewodnicząca Barbara Konieczna. 

Radna Barbara Konieczna 

Dzień dobry, obecna. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry, Pani Radna Patrycja Kosowska-Pawłowicz. 

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

Dzień dobry, jestem. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pan Radny Krzysztof Król. 

Radna Krzysztof Król 

Dzień dobry, witam wszystkich. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry, Pani Radna Anna Krzystyniak. 

Radna Anna Krzystyniak 

Dzień dobry witam wszystkich. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry i Pani Aleksandra Pabian. 

Radna Aleksandra Pabian 

Dzień dobry, jestem. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Jesteśmy w komplecie, chciałem przywitać obecnych Gości, Naczelników, Dyrektorów, Pana 
Prezydenta i przechodzimy do realizacji porządku obrad. Porządek obrad został przyjęty na 
posiedzeniu Rady Miasta. Czy do tego porządku chcą Państwo coś jeszcze zmienić? Nie słyszę  
w takim razie przyjmuje, że będziemy realizować zaproponowany porządek obrad. Punkt 2 to 
przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Oświaty Kultury i Sportu w dniu  19 stycznia. Ten protokół 
dostępny na tabletach dla Państwa Radnych, czy Państwo się zapoznali z tym protokołem czy chcą 
Państwo wnieść jakieś poprawki? Jakieś zmiany, czy wszystko w porządku? Nie słyszę zgłoszeń. 
Przyjmuję, że protokół z ostatniego posiedzenia komisji został przyjęty bez zastrzeżeń. Przechodzimy 
do realizacji punktu 3, plany naborowe do szkół ponadpodstawowych na rok 2021-2022. Bardzo obfity 
materiał został przygotowany. Chciałem zapytać, czy jest potrzebne jeszcze wprowadzenie do tego 
tematu, czy chcecie Państwo jeszcze?  
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Radna Edyta Danielczyk 

Ja tylko chciałam podziękować za to, że zostały ujęte te moje wnioski tak, które gdzieś tam od wielu 
lat próbowałam Państwu przekazać. Dziękuję, że teraz dyrektorzy szkół i nauczyciele będą mieli 
większą możliwość, lepszą ofertę będą mogli przygotować dla uczniów w liceum, tak, dziękuję bardzo 
i mam nadzieję, znaczy myślę tak, że wkrótce Państwo sami zobaczą, że to rozwiązanie jest dużo 
lepsze niż to, które było do tej pory, czyli tylko 3 klasy, a potem ewentualnie otwieramy ile się da, 
ponieważ jest tylu chętnych, ale oczywiście z profilami, które były ograniczające tak dla uczniów i dla 
nauczycieli. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dobrze, dziękuję. Ja rozumiem, że nie ma zgłoszeń. Nie macie Państwo potrzeby wprowadzenia.  
W związku z tym otwieram dyskusję. Bardzo proszę o zadawanie pytań, o dzielenie się swoimi 
uwagami, spostrzeżeniami. Bardzo proszę. Nie słyszę. Czy to oznacza, że  wyczerpaliśmy po 
przeczytaniu tego materiału swoją ciekawość i zrealizowaliśmy dzisiaj ten punkt? Mam nadzieję, że 
mnie słychać, że to nie wynika... Dobrze, w takim razie dziękuję bardzo. Traktuję, że ten punkt 
porządku obrad został zrealizowany. Punkt 4 to analiza wyników egzaminów zewnętrznych w szkołach 
ponadgimnazjalnych w roku 2019-2020 w kontekście planowanego naboru do klas pierwszych szkół 
ponadpodstawowych i tutaj również materiał  był dostępny. Chciałem zapytać Panią Dyrektor czy chce 
jeszcze jakieś wprowadzenie, jakiś komentarz, czy jest w ogóle potrzebny Państwa Radnych też 
chciałem o to zapytać. 

Pani Dorota Gnacik Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty 

Ja myślę, że to nie wymaga wprowadzenia, jeżeli Państwo jakieś pytania mają, to postaram się to 
razem z Panią Iwoną Dańczurą na nie odpowiedzieć. Częściowo ten materiał Państwo już znacie tak 
jak wspominałam na wcześniejszej komisji, bo te wyniki egzaminów zewnętrznych były już 
prezentowane na październikowej sesji. Państwo ten materiał już mieliście przesłany do analizy, ale 
jeśli są jakieś pytania, to postaramy się odpowiedzieć. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dobrze, otwieram w takim razie dyskusję. Zachęcam Państwa Radnych do zadawania pytań. 

Radna Edyta Danielczyk 

A ja mam właśnie, jeżeli można oczywiście. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę Pani Radna Edyta Danielczyk. 

Radna Edyta Danielczyk 

I uwagę i pytanie, to znaczy uwaga oczywista tak Państwo sami widzą, że korelacja między wynikami 
matur a nabyła naborem tak do liceum, czyli czy do szkół z racji tego, że uczniowie i rodzice też te 
wyniki znają tak i każdy chce iść do liceum, które do matury dziecko przygotuje i to dobrze przygotuje, 
żeby dziecko prostu miało szansę na studiach. No i właśnie stąd moje pytanie. Co z tymi wynikami, 
które są poniżej poziomu, tak, ja nawet nie mówię, że tutaj Tychów, ale Śląska czy Państwo 
przewidują, tak, kiedyś to miało miejsce, jakiś właściwie, jakąś kontrolę, tak, związaną z tym, że są 
takie placówki w których wyniki matur są o wiele niższe niż nawet w technikum, tak. Jakaś nie wiem, 
jakiś plan naprawczy, bo sam fakt, że są takie wyniki i że my wiemy o tym to jedno tak ale wydaje mi 
się, że sensownie byłoby coś z tym zrobić, żeby jednak zmienił się ten, ta tendencja żeby się zmieniła, 
ta, która ma tutaj konkretnie jakieś takie zastosowanie od kilku lat. 

Pani Dorota Gnacik Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty 

Jeśli mogę kilka słów.  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dobrze, ja może krótki komentarz, jeśli Pani pozwoli jeszcze zanim oddam głos, ja rozumiem, że to 
wymaga głębokiej ewentualnie analizy, bo nie można tylko oceniać szkoły na podstawie wyników 
końcowych. To trzeba zrobić głębszą analizę dotyczącą chociażby progresu, czyli zobaczyć, jakie były 
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wejściowe umiejętności, kompetencje, jakie są na końcu, ale oddaję oczywiście głos fachowcom. 
Bardzo proszę, Pani Dyrektor. 

Pani Dorota Gnacik Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty 

Ja dokładnie to właśnie chciałam powiedzieć, że tak. Po pierwsze, to analiza wyników nauczania  
w tym konsekwencji wyników egzaminów zewnętrznych to tak naprawdę nie są kompetencje organu 
prowadzącego tylko Kuratora Oświaty i to pracownicy Kuratorium Oświaty w ramach prowadzonych 
kontroli planowanych i doraźnych i ewaluacji kompleksowych  zajmują się taką dokładną analizą, 
analizą matur, tak jak Pan Przewodniczący wspomniał w kontekście wyników na wejściu, na wyjściu, 
porównaniu tego przyrostu wiedzy i na pewno nie patrząc tylko na ten jeden jedyny rok. Także tutaj jak 
gdyby no my nie jesteśmy kompetentni od wyciągania wniosków w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. 

Radna Edyta Danielczyk 

A ja mam tylko jedną uwagę Pani Dyrektor, bo ja nie użyłam słowa jednorazowa sytuacja, tak, mówię 
o tendencji, czyli o czymś, co jest widoczne od wielu lat i teraz oczywiście mogło się zdarzyć, że 
tematy maturalne w danym roku były trudne. Mieliśmy też rok, który gdzie uczniowie zdawali maturę 
dużo później niż ich rówieśnicy w innych latach, ale też nie mieli takiej pomocy, czy nie mieli szans na 
taką pomoc jak ich rówieśnicy, ponieważ był rok, był koronawirus, tak, była kwarantanna w związku  
z tym nie chodzili do szkoły, tak i ja to rozumiem, ale jeżeli mamy sytuację, że z roku na rok, mimo że 
dzieci się zmieniają, tak, ten rocznik, nawet ten słabszy Pan Przewodniczący powiedział coś o tym, że 
to są dzieci, które nie wiadomo tak, jakie to są dzieci, które przychodzą do konkretnej szkoły, tak  
z jakąś tam z jakimś tam wynikami. Rozumiem 1 taki rzut tak 3 lata, ale my mówimy o sytuacji, która 
trwa o wiele dłużej. I teraz pytanie, czy zostawiamy tę sytuację tak jak jest, to znaczy Państwo jako 
organ nadzoru oczywiście kuratorium też jak najbardziej, no ale przecież Państwo tym bardziej, tak, 
jesteście tego świadkami co roku. Do  tej pory nic się nie zmieniło i co i zostawiamy to i będziemy 
czekali, aż uczniowie sami będą omijali te szkoły szerokim łukiem czy może jednak coś jakiś plan 
naprawczy powstanie, żeby kolejni maturzyści tych szkół, o których mowa mieli większe szanse na 
maturze? 1 przypadek rozumiem, ale parę lat to troszkę za długo. 

Pani Dorota Gnacik Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty 

Jest tutaj z pewnością  taka tendencja, że no nie wszystkie licea osiągają zdawalność na podobnym 
poziomie. Niemniej jednak tutaj w materiałach Państwo macie przedstawione wyniki egzaminów 
jeszcze bez egzaminów poprawkowych. Jeśli chodzi o 3 liceum, bo domyślam się, że Pani Radnej o tą 
właśnie szkołę chodzi te wyniki potem znacznie się poprawiają po tej sesji poprawkowej no  
i generalnie po sesji poprawkowej one nie odbiegają w jakiś znaczący, niepokojący sposób od 
średniej na Śląsku czy czasem właśnie średniej w Tychach nawet tej bez szkół niepublicznych  tutaj 
bardziej niepokojące są wyniki przed poprawkami w niektórych technikach tak jak widać w materiale 
przedstawionym na wykresie, na przykład w Zespole Szkół numer 7 czy Zespole Szkół nr 6 tak, także 
tutaj tego liceum, jak na razie widać, że nie omijają uczniowie z daleka. Owszem, widać tam tendencję 
przez kilka lat na przestrzeni kilku ostatnich lat, że te wyniki są słabsze niż w 1 liceum w 2 czy też w 4,  
nie mniej jednak w ślad za, tym wyniki naboru też są na podobnym poziomie i tutaj jak gdyby no 
zachodzi taka naturalna korelacja. Są jednak uczniowie, którzy konkretnie tą szkołę właśnie wybierają, 
bo tak jak, tak jak już wspominałam wielokrotnie na komisjach na ten temat nie ma tutaj zależności 
między wyborem 3 liceum a 1 czy czy  2 bo było to już kilkakrotnie sprawdzane czy jeśli ograniczymy 
jeszcze poniżej tych planów naborowych ograniczymy liczbę miejsc w 3 liceum czy ci uczniowie, te 
dzieciaki mają szansę dostać się do 1, 2 liceum? Czy w ogóle tam jakby pojawiają się jako kandydaci, 
no teraz jeszcze chcę powiedzieć, że nie ma takiej zależności. Oni konkretnie celują w  3 liceum albo 
w ogóle coś innego, albo w jakieś technikum, albo w jakąś szkołę poza naszym miastem. Więc też 
tutaj chcemy dać chcemy dać każdemu, każdemu uczniowi jakiś wybór, bo jeżeli on z jakiegoś 
powodu konkretnie wybiera tą szkołę bo może boi się, że sobie nie poradzi na przykład w Kruczku  
a w 3 liceum uważa że ma większe szanse powodzenia sobie i jednak zdania matury to wybieram 
właśnie tą szkołę i nie widzę powodu żebyśmy mieli też takim uczniom jak gdyby zamykać tą drogę  
i zmuszać ich do dokształcenia się gdzieś czy poza Tychami czy, czy do wybierania na siłę jakieś 
drogi, jakieś ścieżki zawodowej jeśli oni jeszcze nie są do końca zdecydowani jaki kierunek, by im 
pasował. 
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Także tutaj jest ta zależność jak najbardziej, ale ma to też właśnie odzwierciedlenie co roku  
w wynikach naboru, niemniej jednak bardziej niepokojące myślę, są to wyniki matur w niektórych 
technikach niż w naszych licach. Dziękuję. 

Radna Edyta Danielczyk 

Pani Dyrektor, jeżeli mogę tak przepraszam bardzo, ale uczeń technikum, ma już konkretny zawód,  
a liceum ma tylko wykształcenie średnie, droga jedyna przed nim, żeby gdzieś tam powiedzmy zrobić 
większą karierę to są właśnie studia, więc matura dla liceum jest wydaje mi się podstawową jakąś 
podstawowym miernikiem i teraz ważna rzecz. Ja naprawdę jestem ostatnią osobą, która by zamykała 
szkoły albo sugerowała, żeby  nauczyciele mieli mniej pracy, tak. Po prostu uważam, że jeżeli jest 
jakiś problem, to ten problem się rozwiązuje, a nie powiedzmy przysłowiowo wrzuca pod dywan  
i czeka, kiedy właściwie wypłynie razem z resztą śmieci, tak. Nazwijmy rzecz po imieniu, w zeszłym 
roku ta szkoła mogła mieć 3 klasy, ale nie było takiego naboru, a nie było naboru z powodu matur, 
więc pytanie jest takie, co należy zrobić, żeby uczniowie 3 liceum mieli lepsze wyniki maturalne? 
Wydaje mi się, że tam nie ma dużo, (niewyraźne) możliwości jest mnóstwo tak a dla MCO tym 
bardziej, tak, Państwo mają konkretne możliwości, żeby weryfikować też (niewyraźne) No tak bywa  
w pracy, tak, tej szkoły. No więc wydaje mi się, że poszłabym w tę stronę, tak, czyli nie, nie 
likwidujemy tylko po prostu naprawiamy, tak, problemy się rozwiązuje. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Ja zadam pytanie, jeśli mogę? Ja słyszałem, że od strony dydaktyki, od strony nauczania kontrolę 
sprawuje kuratorium. Jak zrozumiałem Pani Radna Edyta Danielczyk pyta o te licea, w których poziom 
zdawalności na maturach czy,  czy wyniki na maturach są najniższe czy w tych, czy do MCO do nas 
trafiła kiedyś jakaś informacja, jakiś raport, jakieś uwagi ze strony kuratorium czy moglibyście,  gdzie 
moglibyśmy zareagować, gdzie, gdzie, gdzie jest jakiś problem? Czy to było ze strony kuratorium, 
które sprawuje nadzór sygnalizowane? 

Pani Dorota Gnacik Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty 

 Nie, ja sobie nie przypominam takich, takich raportów. 

No kuratorium na pewno poza okresowymi ewaluacjami poza tym odgrywa wiodącą rolę w ocenie 
pracy dyrektora no i póki co ta ocena jest, proszę mnie poprawić tutaj Pani Iwono jest wyróżniająca. 

Pani Iwona Dańczura Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty 

Jest wyróżniająca, tak. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Czyli ja rozumiem że nie ma uwag. 

Pani Dorota Gnacik Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty 

Nie ma sygnałów żadnych, że że tutaj my jako organ prowadzący że, że cokolwiek powinniśmy jakieś 
kroki podjąć, żeby tą sytuację zmienić. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. 

Radna Edyta Danielczyk 

To znaczy, że Państwa naprawdę nie martwi ta cała sytuacja to, że uczniowie, jeżeli nawet mogą, tak, 
pójść do tego, do tego liceum wybierają inne szkoły, i że zamiast 3 klas powstały 2? Jakoś tego nie 
bardzo rozumiem. 

Pani Dorota Gnacik Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty 

Owszem, owszem, martwi nas jak najbardziej, jednak proszę zauważyć, że po egzaminach 
poprawkowych w 3 liceum 80%, ponad 80% młodzieży tą maturę zdało ma drogę otwartą na studia,  
gdziekolwiek, my staramy się ofertę dopasować do różnego poziomu możliwości uczniów, tak. Nie 
wszyscy, nie wszyscy absolwenci szkół podstawowych będą w stanie zdać tą maturę na przykład  
w Kruczku. Staramy się dopasować tą ofertę do różnych możliwości, tak, aby każdy wybrał coś, co 
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jemu będzie pasować, co będzie, co będzie odpowiadało jego możliwościom, żeby dać mu szansę 
zdania tej matury. Tutaj naprawdę po poprawkach no jest, no chyba ponad 80% zdanych matur. 

Rada Edyta Danielczyk 

Tylko oczywiście w tym momencie te dobre kierunki studiów. 

Pani Dorota Gnacik Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty 

Mówimy o tym trudnym roku przepraszam, że wchodzę w słowo, mówimy o tym trudnym roku, gdzie 
no matura była w ciężkich warunkach, bo nie tylko po długim okresie nauki zdalnej, ale i w czasie 
ciągle trwających tutaj alarmów bombowych i tym podobnych, więc z pewnością to też na wyniki matur 
tych ostatnich wpłynęło. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dobrze dziękuję. Czy w tym punkcie ktoś z Państwa Radny chciał jeszcze zadać pytanie? Chciał 
zabrać głos w dyskusji? 

Radna Edyta Danielczyk 

 A nie, ja mam 1 pytanie jeszcze. Przepraszam bardzo, ocena dyrektora była wyróżniającą, kto na 
jakiej podstawie wystawia taką ocenę?  

Pani Dorota Gnacik Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty 

Tutaj rozporządzenie Ministra właściwego do spraw oświaty określa szczegółowo kompetencje, które 
podlegają ocenie.Ocena składa się z 3 części, z czego 2 znaczy 1, wykonuje samodzielnie kuratorium, 
jedną wspólnie z nami, jedną dokonujemy my i rozporządzenie ściśle określa, w której z tych ocen 
cząstkowych jaki obszar podlega ocenie. Także odsyłam ewentualnie do rozporządzenia. No nie, nie 
jestem w stanie tutaj Pani Radnej wyrecytować tych punktów, bo jest tego dosyć, dosyć sporo przed 
każdą taką oceną jest przeprowadzana kontrola zarówno przez organ nadzoru pedagogicznego, jak  
i przez nas. I na tej podstawie jest no spisywany dość obszerny raport na temat pracy szkoły w ciągu 
ostatnich 5 lat i jest określana to ocena. 

Rada Edyta Danielczyk 

A kto składa wniosek o taką ocenę?  

Pani Dorota Gnacik Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty 

Wniosek składa dyrektor. 

Rada Edyta Danielczyk 

Rozumiem, że na to to jest, powiedzmy ocena, którą otrzymuje tak raz w kadencji czy może ich mieć 
więcej?  

Pani Dorota Gnacik Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty 

Ocena jest raz na 5 lat, gdyby cośkolwiek się działo, to tutaj zarówno Kuratorium Oświaty jak i dyrektor 
może złożyć wniosek o wcześniejszą ocenę. Jeżeli by jakieś okoliczności istniały uzasadniające, to  
w każdym bądź razie ocena ważna jest 5 lat, więc no jeżeli dyrektor chce mieć cały czas aktualną, 
ważną ocenę, no to no, to przeważnie występuje każdy dyrektor raz na, raz na 5 lat. 

Rada Edyta Danielczyk 

Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Nie słyszę zgłoszeń w dyskusji w tym punkcie. Bardzo dziękuję Pani Dyrektor Gnacik 
za odpowiedzi. 
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Pani Dorota Gnacik Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Punkt 4 został przez nas zrealizowany. Przechodzimy do punktu 5 sprawy bieżące, wolne wnioski. 
Chciałem Państwu zwrócić uwagę na pismo, które za pośrednictwem Pani Przewodniczącej Barbary 
Koniecznej trafiło do nas dotyczące sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu. Tutaj Państwo macie zastawienie i tyle z mojej strony, jeśli chodzi 
o punkt wolne wnioski, otwieram dyskusję. Bardzo proszę o zadawanie pytań. 

Radny Marek Gołosz 

Marek Gołosz, proszę o głos. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę Pan Radny Marek Gołosz. 

Radny Marek Gołosz 

Ja chciałem się odnieść do sytuacji, która miała miejsce w ostatnim czasie i zadać pytanie Panu 
Królowi, członkowi naszej komisji. Czy film, który został... 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Przepraszam bardzo przepraszam bardzo, bo jesteśmy na Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. Nie 
dopuszczam na tej komisji, żebyśmy rozmawiali o rzeczach nie dotyczących tego obszaru naszego 
działania, a podejrzewam po pierwszych dwóch zdaniach, że są to  pytania skierowane do osobiście, 
do  Pana Radnego opisujące sytuację zupełnie nie mającą znaczenia, nie mającą wpływu na pracę 
komisji i obszaru.. 

Radny Marek Gołosz 

Panie Przewodniczący czy ja mogę jedno słowo ad vocem tego co Pan powiedział, bo myślę, że Pan 
się myli i to grubo Pan się myli, bo dotyczy sprawa właśnie naszej komisji, Komisji Kultury, Oświaty  
i Sportu. W przestrzeni publicznej jest upubliczniony filmik naszego członka naszej komisji i twierdzi 
Pan, że nie dotyczy, a ten filmik rzutuje właśnie na naszą pracę naszej komisji, więc chciałbym 
uzyskać informacje odnośnie tego filmiku, który został zamieszczony i zadać pytanie naszemu 
członkowi, co miało na celu Pan Król  używając takich... 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Panie Radny przepraszam, muszę przerwać, muszę przerwać. Ten filmik oglądałem, wszyscy widzieli 
ten filmik słyszeli również co się działo potem w Internecie i w prasie, jakie były komentarze. To 
dotyczy postawy jednego z Radnych. Jeżeli... 

Radny Marek Gołosz 

Członka naszej komisji. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Również, również, również, ale nie w zakresie działania komisji. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Czy Pana Przewodniczącego, to nie bulwersuje, nie szokuje i nie zniesmacza?  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Wiele rzeczy mnie  bulwersuje, wiele rzeczy mnie obraża natomiast to nie oznacza, że ja na komisji 
mam... 
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Radny Marek Gołosz 

Kultury, mamy rozmawiać o kulturze, tak?  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Ale kultura instytucjonalna, proszę Pana. 

Radny Marek Gołosz 

Aha czyli już kultura osobista, kultura w stosunku do innych ludzi, w stosunku do, do młodzieży, do, do 
władz państwa wybranych w demokratyczny sposób już nie dotyczy. Już nie ma mowy w tym miejscu, 
o mowie, o kulturze tak? Tu zapominamy już... 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Zachęcam do przeczytania zakresu kompetencji pracy komisji, w jakim kontekście tam mówimy  
o kulturze. 

Radny Marek Gołosz 

No to jest Pana Przewodniczącego zdanie, to jest Pana rola Przewodniczącego. Jeżeli Pan uważa, że 
ja nie powinienem podnosić tego tematu, który jest w przestrzeni publicznej bardzo ważny, bo mówimy 
tutaj nie tylko o kulturze, ale też o mowie nienawiści, którą powinniśmy napiętnować, o takich 
zachowaniach, gdzie myśmy powinni dawać przykład jako Radni mieszkańcom, obywatelom, 
młodzieży w tym w tym mieście, bo reprezentujemy też tutaj działania oświaty, sportu, jeżeli Pan 
uważa, że tu nie ma miejsca na to, żeby podejmować tego typu tematy, no to cóż pozostaje mi na 
wolnych wnioskach być może mi Pani Przewodnicząca pozwoli odnieść się do tego w wolnych 
wnioskach. Dziękuję Panu serdecznie w takim razie. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję, proszę, czy są jeszcze jakieś pytania, jakieś sprawy w tym punkcie wolne wnioski?  

Radna Edyta Danielczyk 

A ja mam takie pytanie, jeżeli można... 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę Pani Radna Edyta Danielczyk. 

Radna Edyta Danielczyk 

Ale pytanie do Pani Matuszczyk, chodzi o kwestie współpracy muzeum z izbami pamięci i teraz, 
ponieważ okazało się, że brakuje miejsca na eksponaty, tak, jednej z izb pamięci chciałam zapytać 
czy jest możliwość żeby Państwo wsparli pomysł urządzenia takiej izby w Urbanowicach w MCK-u też 
nie wiem czy w tym momencie  byłaby, to znaczy czy to jest tak, że gdyby Urząd Miasta tak, 
przepraszam bardzo w tym momencie MZBM miał być, tym, który udostępnia pomieszczenia, no bo 
właściwie to jest chyba jedyne rozwiązanie czy ci, którzy organizują taką izbę pamięci w jakiś sposób 
powinni mieć Państwa, czyli muzeum rekomendację? Czy to jest tak, że wystarczy, jeżeli wystąpią tak 
w swoim imieniu i poproszą?  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję, chociaż nie zrozumiałem do końca pytania ale proszę ewentualnie powiedzieć jaka jest  
sytuacja i o co chodzi? Chyba że, że... 

Radna Edyta Danielczyk 

Tak, już wyjaśniam, ze względu na to, że mamy w Tychach kilka, tak, izb pamięci, jedna z nich  
w Szkole Podstawowej w Urbanowicach została zlikwidowana z racji potrzeb lokalowych w czasie 
potrzeb dla dzieci, tak, jedno po prostu pomieszczenie musiało zostać uruchomione na rzecz klasy,  
w związku z tym te przedmioty zostały przekazane innym podmiotom, ale brakuje miejsca  
i pomyśleliśmy, że jest taka możliwość skoro w MCK-u tutaj w Urbanowicach są wolne pomieszczenia 
by taką izbę zrobić właśnie przy MCK-u  ale właśnie to jest izba pamięci, więc pytanie do muzeum, jak 
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wygląda kwestia współpracy, ponieważ jeżeli mówimy o wynajmowaniu pomieszczenia od MZBM-u  
nieodpłatnie to w takim razie musiałaby mieć jakaś jednostka miejska pieczę nad tym czy ja dobrze 
rozumiem?  

Pan Maciej Gramatyka Zastępca Prezydenta ds. Społecznych 

Mogę jeszcze zanim Pani Dyrektor się wypowie, bo ja bym chciał tylko uprzedzić i jakby przedstawić, 
że takiego tematu nie ma póki co to znaczy to o czym mówi Pani Radna Danielczyk jest faktem, który 
zna tylko ona. Oficjalnie i formalnie nikt nie wystąpił z żadną taką propozycją w związku z tym Pani 
Dyrektor może się hipotetycznie wypowiedzieć na temat tego, jakby wyglądała współpraca, gdyby była 
taka wola. Ja tylko chciałem powiedzieć, że nie ma póki co w ogóle takiego tematu, więc może 
oczywiście Pani Dyrektor hipotetycznie powiedzieć, co zrobi, jeśli by taki temat był. Natomiast tematu 
nie ma. 

Radna Edyta Danielczyk 

Właśnie dlatego pytam bo chciałabym wiedzieć, od której strony rozpocząć współpracę tak, czy 
można zacząć współpracę, od której strony rozpocząć negocjacje, czy właściwie próbę zrozumienia 
tak. 

Pan Maciej Gramatyka Zastępca Prezydenta ds. Społecznych 

Tu już może lepiej do Pana Prezydenta z pismem, wnioskiem to to byłaby właściwa strona i wtedy  
w ogóle sprawdzimy czy czy są wolne pomieszczenia w MCK-u  jakie będzie to generowało 
ewentualnie koszty, jakie są potrzeby. A to, czy muzeum powinno sprawować pieczę nad taką izbą 
czy nie, to myślę, że już jest na etapie, kiedy w ogóle będzie decyzja, że chcemy takie miejsce 
utworzyć, bo na razie nie wiemy nic o tym, żebyśmy mieli utworzyć. 

Pani Aleksandra Matuszczyk Dyrektor Muzeum Miejskiego w Tychach 

To ja jeśli mogę skomentować króciutko, jeśli miałoby być coś lokowane w wolnych pomieszczeniach 
Miejskiego Centrum Kultury no to oczywiście jest to pytanie do Miejskiego Centrum Kultury, a nie do 
nas. Podstawą funkcjonowania wszystkich izb pamięci w szkołach, w których my byliśmy jako 
muzeum, jest inicjatywa i energia i sprawczość tego, który taką izbę pamięci do życia powołuje. 
Najczęściej to są nauczyciele. Czasem uczniowie, jak na przykład w Liceum imienia Norwida. 
Zwracam na to uwagę, że taka przestrzeń musi mieć swojego gospodarza. To jest absolutnie 
podstawa, natomiast zbierane, jeżeli odwołujemy się do pamięci lokalnej, a tak najczęściej jest, 
dlatego one w ogóle są tworzone no to zapewne gromadzi się w izbach pamięci te obiekty, które są 
ważne dla tej społeczności na danym terenie. I tutaj rola muzeum mogłaby się sprowadzać wyłącznie 
do weryfikacji autentyczności tych obiektów, przedmiotów, dokumentów, ale to jest absolutnie na sam 
koniec dnia. Początek to jest ten, który jest sprawcą i opiekunem, bo trzeba pamiętać, że powołując do 
życia takie miejsce, trzeba mieć świadomość jego długiego trwania i tego, że ta odpowiedzialność za 
powierzone pamiątki ona wprawdzie nie ma takiego ciężaru jak wtedy, kiedy pamiątki, przekazuje się 
do muzeum. Niemniej jednak to jest sprawa wielkiej odpowiedzialności. No i też nie jest dobrze, żeby 
takie, taka izba często zmieniała swoje miejsce, jednak musi być przypisana do tego, który ją powołuje 
do życia, a nie lokowana gdziekolwiek w przestrzeni miasta. 

Pani Małgorzata Król Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury w Tychach 

Panie Przewodniczący można? Małgosia Król, Miejskie Centrum Kultury w Tychach. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

 W tej sprawie, tak? Bardzo proszę. 

Pani Małgorzata Król Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury w Tychach 

Bo ja jeszcze chciałam tutaj zweryfikować kolejną kwestię. Mianowicie Miejskie Centrum Kultury 
wynajmuje pomieszczenia od MZBM, w związku z czym to nie my jesteśmy osobami decydującymi  
o tym czy tam izba pamięci może powstać czy też nie. Z tego co ja się orientuję, a orientuję się o tyle, 
o ile otrzymałam kilka informacji od kierowniczki Klubu Urbanowice Darii Dzięgielewskiej. Wiem, że 
jakieś przedmioty już pojawiły się w przestrzeni nazwijmy to szeroko rozumianego Klubu Urbanowice, 
ponieważ tam znajduje się również biblioteka MCK w tej chwili od tego roku, od ubiegłego roku od 
maja wynajmuje też dodatkową przestrzeń na piętrze i zdaje się, że właśnie o tym piętrze, które 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=489508

Data wygenerowania dokumentu: 2024-07-27 18:24:42



Powered by TCPDF (www.tcpdf.org)

znajduje się pomiędzy wejściem do pracowni majsterkowicza Klubu Urbanowice a biblioteką, czyli 
korytarz  zdaje się, że chyba o tym miejscu mowa. Czy dobrze rozumiem Pani Edytko?  

Radna Edyta Danielczyk 

To znaczy tak, dobrze Pani to rozumie aczkolwiek z racji tego, że tam są, tylko przedmioty, które 
mogą służyć tak powiedzmy oględzinom tym tych, którzy wchodzą do biblioteki, tak, czy gdzieś 
korzystają z MCK a my byśmy chcieli te cenne, to naprawdę cenne eksponaty umieścić w jednym 
pomieszczeniu tam są  2 właściwie takie zamknięte pomieszczenia. Pierwsze z nich składa się  
z dwóch pomieszczeń i my naprawdę uważamy, że to nam jest niepotrzebne MCK gdyby chciał z tego 
korzystać to myślę, że ludzie będą wdzięczni za dodatkową lokalizację. A jest jeszcze pomieszczenie, 
które służy później właśnie takiemu taki przedsionek przed strychem. On jest nie do końca określenia, 
po prostu. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Edyto bo (niewyraźne) są jakieś pomysły, są jakieś plany, są jakieś koncepcje, natomiast to jest 
taki etap kiedy Pani chce zrobić takie rozeznanie jak to można (niewyraźne) natomiast nie przyjęło to 
jeszcze formy typowego działania. Ja rozumiem, że tutaj swoją, swoim doświadczeniem, swoją wiedzą 
służy zarówno Pani Dyrektor muzeum, jak i Pani Dyrektor z MCK i ja myślę, że jeśli strona, która o tym 
myśli, trudno mi jest jeszcze powiedzieć, czy to jest Pani, czy to jest jakaś szersza grupa, zwróci się  
z zapytaniem to to to myślę, że dzisiaj nie musimy o tym sobie opowiadać w takich szczegółach, że 
jest to na pięterku po prawej stronie i coś tam, bo to jeszcze nie ma materialnego wymiaru i nie ma 
jakby problemu to jest rozeznanie, a Pani sobie po prostu spróbuje w szczegółach poza tą komisją 
spróbować uzyskać odpowiedzi na, na, na te wątpliwości i pytania. Czy możemy tak zrobić?  

Radna Edyta Danielczyk 

Jak najbardziej (niewyraźne) bardzo dziękuję, ponieważ już wiele w dzisiejszej komisji wiem i dziękuję 
za taką możliwość. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dobrze, bardzo dziękuję. Czy jakieś pytania jeszcze w sprawach bieżących, w wolnych wnioskach? 
Nie słyszę. Bardzo dziękuję Państwu za sprawne przeprocesowanie dzisiaj porządku obrad. Dziękuję 
Panu Prezydentowi, dziękuję Państwu Dyrektorom i dziękuję oczywiście Paniom i Panom Radnym 
zamykam posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w dniu dzisiejszym. Dziękuję, do zobaczenia, 
do widzenia. 
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